

PRESS RELEASE

December 17th, 2009

New Assistance by Government of Japan for Basic Human Needs in four villages in the West Bank

Today on December 17th, 2009, at the Representative Office of Japan in Ramallah, the signing ceremony of the grant contracts of the following 4 projects was held. The amount funded by the Government of Japan for the 4 projects is USD 350,038 through the Grassroots and Human Security Grant Assistance Program (GGP). The contracts were signed by Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian Authority and the representative of Immatin Village Council, Al-Zababdeh Municipality, Um Altout Village Council and Al-Dahrieh Municipality respectively.

The four projects funded by the Government of Japan are as below:

1. **The project for Rehabilitation of Electric Network in Immatin Village in Qalqiliya Governorate (\$ 77,275)** : to rehabilitate 7 km of electricity network to ensure safety and efficiency of the electricity network,
2. **The project for Rehabilitation of Electric Network in Al-Zababdeh Municipality in Jenin Governorate (\$ 81,975)** : to support the expansion and rehabilitation of 10 km of the electricity network to ensure safety and efficiency of the electricity network,
3. **The Project for Extension of a Girls' School in Im Altout Village in Jenin Governorate (\$ 94,188)** : to build five new classrooms and one teachers' room on the second floor in Um Al-Tout Girls School to ensure healthy educational environment.
4. **The Project for Extension of Water Network in Al- Dahrieh City in Hebron Governorate (\$ 96,600)** : to expand 2 km of the water network to provide cheaper and better quality water for residents.

Mr. Hashimoto in his speech expressed the Japanese Government's determination to continue its support to Palestinian people from human security perspective and the PA's efforts to strengthen its institutions for Palestinian independent State, based on the two-state solution.

Since 1993, the Government of Japan has extended economic assistance of more



Representative Office of Japan to the P.A.

Al-Wataniah Towers 5th Fl., Al-Bireh Municipality St., Al-Bireh

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 repjapan@repjapan.ps

than USD 1 billion to the Palestinians, including USD 20 millions through GGP to finance 290 projects implemented by non-governmental organizations (NGOs) or local government authorities in various fields, such as education, health, water supply, electrification, women empowerment, etc.

(End)

For further information about this project and GGP scheme, please contact Mrs. Diala Zaineddin-Dodin (Office: 02-241-3120/1).

17-12-2009

بيان صحفي

مزيد من الدعم الياباني لتغطية الاحتياجات الانسانية الأساسية في أربعة قرى في الضفة الغربية

تم اليوم الخميس الموافق 17-12-2009 في مكتب ممثلية اليابان لدى السلطة الفلسطينية حفل توقيع لعقود منح أربعة مشاريع للمجتمع المحلي (المذكورة أدناه). بلغت القيمة الممولة من الحكومة اليابانية لهذه المشاريع الأربعة (350,038) دولار من خلال برنامج المساعدات الرسمية اليابانية للمنح الاهلية و مشاريع الامن الانساني (GPP). حيث قام ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية السيد/ ناؤفومي هاشيموتو بتوقيع العقود الى جانب ممثل مجلس قروي اماتين، وممثل بلدية الزبادة، وممثل مجلس قروي أم التوت، وممثل بلدية الظاهرية على التوالي.

المشاريع الأربعة التي تم تمويلها هي:

- 1 - مشروع اعادة تأهيل شبكة الكهرباء في قرية اماتين في محافظة قلقيلية (\$ 77,275): وذلك لاعادة تأهيل 7 كم من شبكة الكهرباء لضمان أمان و فعالية الشبكة.
- 2 - مشروع اعادة تأهيل شبكة الكهرباء في بلدة الزبادة في محافظة جنين (\$ 81,975): وذلك لدعم توسعة واعادة تأهيل 10 كم من شبكة الكهرباء لضمان أمان وفعالية الشبكة.
- 3 - مشروع توسعة المدرسة الأساسية للبنات في قرية أم التوت في محافظة جنين (\$ 94,188): وذلك لبناء خمسة غرف صفية وغرفة للمدرسات في الطابق الثاني للمدرسة لضمان حصولهم على بيئة تعليمية ملائمة.
- 4 - مشروع توسعة شبكة المياه في مدينة الظاهرية في محافظة الخليل (\$ 96,600): وذلك لاعادة تأهيل 2 كم من شبكة المياه لتزويد السكان بمياه كلفتها أقل وجودتها عالية.

أعرب السيد هاشيموتو في خطابه الذي ألقاه في الحفل عن تصميم حكومة اليابان على دعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الانساني، الى جانب دعم جهود السلطة الفلسطينية لتطوير مؤسساته لاقامة دولة فلسطينية مستقلة بناءً على مبدأ حل الدولتين.

منذ عام 1993 قدمت حكومة اليابان اكثر من مليار دولار امريكي كمساعدات اقتصادية للفلسطينيين، من ضمنها 20 مليون دولار امريكي عن طريق برنامج المساعدات الرسمية اليابانية للمنح الاهلية و مشاريع الامن الانساني (GPP) لتمويل 290 مشروع تم تنفيذها من خلال العديد من المنظمات غير الحكومية و السلطات المحلية، حيث تم تغطية قطاعات مختلفة مثل التعليم والصحة والمياه والكهرباء والصرف الصحي و تمكين المرأة للمناطق النائية.

لأي استفسارات او معلومات اضافية عن هذا المشروع او عن برنامج المساعدات الرسمية اليابانية، الرجاء

الاتصال مع السيدة/ ديبالا زين الدين - دودين على رقم 02-2413120/1